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Miks? 

Käivitav efekt möödas 

Majanduskoostöö projekt 2008 – 2010 

Ühistutoetust võimalik kasutada raiete ja 

puidu müügi organiseerimiseks alates 

2010 

Raiete korraldamine ühistutes suures osas 

käivitunud 

Aga kõik ühistud ei müü puid? Kõigil on 

piisavad võimalused olnud 



Miks? 

Maine 

(Erasektori) kriitika puidumüügitoetusele 

on olnud kogu aeg 

Muudatuste mõju mainele – maksumaksja 

rahaga ei toetata puiduäri, vaid metsade 

kordategemist 

Me pole ainult kirvemehed, oleme 

uuendajad, hooldajad ja loodust 

väärtustavad 
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Miks? 

Liigne võimendus 

 

Puidumüük ebastabiilne (turg, ilm) – kui 

puid ei ole võimalik müüa, ei saa ühistu 

vahendeid ei turult ega toetustest. Toetaks 

tegevusi, mis on välismõjudest vähem 

sõltuvad. 
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Miks? 

Ühekülgsus 

Ainult üks ühistute majanduslik teenus 

toetatav; 

 

Erametsade uuendamise osakaal ikkagi 

madal, hooldusraiete mahu kasvu 

potentsiaal suur 
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Aga vajab arvesse võtmist … 

…, et  

 

eesmärk 5 milj. tm puidu müüki ühistute 

kaudu aastaks 2020 ei ole kuskile 

kadunud; 

 

Vajadus korraldada raieid erametsades, 

kus tavaturu tingimustes raiet ei tehta 

samuti mitte. 
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Aga vajab arvesse võtmist … 

…, et  

tegemist on avaliku sektori rahaga, 

mistõttu peavad mingid mehhanismid 

toetuse kasutamise kontrollimiseks 

olema; 

mida põhjalikumat ja õiglasemat 

süsteemi tahame, seda keerulisema 

ja bürokraatlikuma saame. Prooviks 

hoida lihtsuse joont! 
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